



အိစတြေးလယကညီဒီကလုာ်ကရု Australian Karen Organisation Inc.

နဲဒ်ရွဲဒ်တၢ်ပာ်ဖျါဆူအုဒ်ခုဒ်အိဒ်တၢ်အိဒ်ဖိဒ်ခံနံဒ်တဘျုးထီဒ်တဆံဝီတဝီ
National GS Report to the 10th AKO National BGM
27th - 29th September, 2018, Perth, Western Australia

၁. တၢ်ကတိၤလၢညါ

အုဒ်ခုဒ်အိဒ်မ့ၢ်ကညီကရုမိၢ်ပုၤတခါလၢအကဲခါဒ်စးဝဲဒ်ကညီဖိလၢအဖဲအိဒ်သုဒ်လီၤသးဖဲ ကီၢ်အိစတြေးလယပုၤ, လၢ အအိဒ်ဒီးတၢ်ပညိဒ်ကွၢ်စိလၢ ကဂုၢ်ကျဲးစးဂဲၤလိာ်တဲခဲးန့ၢ်တၢ်လၢကညီဖိတဖၣ်အဂီၢ်, မၤဂုၤ ထီဒ်ပသီထီဒ် ကညီ တဝါ, ယုာ်ဒီးကညီလုာ်လၢထူသန့, တၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ် ဝံၤ မၤစၢၤဆိဒ်ထွဲက့ၤ ကညီ ကလုာ်အတၢ်ဂဲၤလိာ် လၢ တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်စံဒ်ညီတီနံ ပၤလီၤက့ၤသးအခွဲးအယာ် အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တၢ်ပညိဒ်ကွၢ်စိအိဒ်ဝဲအသိး အဲဒ်ကလုာ်ခိဒ်နာ်တဖၣ် ဂုၢ်ကျဲးစးတီခိဒ်ရိဒ်ခဲ ဒီးဟူးဂဲၤမၤဖျါထီဒ်ဝဲ အသူး အသုဒ် တဖၣ်အယံ ကတီၢ်အံၤပကထံဒ်ဒီးပလၢာ်ဘၣ်ပဝဲ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲဒီးတၢ်တၢ်အါမံၤအါ ကလုာ် အဆူး ကတုၤဘၣ်စၢၤ လဲၤခိဖျိဝဲဒီး တနံဒ်အံၤ (၂၀၁၈)န့ၣ်, ပအုဒ်ခုဒ်အိဒ် တၢ်ဒုးအိဒ်ထီဒ်အီၤပုၤထီဒ်လံ အနံဒ် (၂၀) လံန့ၣ်လီၤ. လၢအနံဒ်ခံဆံအတီၢ်ပုၤလဲၤခိဖျိပဝဲ န့ၢ်အယံ ပစံးဘျုးဘၣ်ပဝဲ ခိဒ်နာ်လၢအတီခိဒ်ရိဒ်ခဲတၢ်လၢအပူၤ ကွံာ် တဖၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, ကတီၢ်ခဲအံၤခိဒ်နာ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, သုဒ်ဘိဒ်သးစးဒီးပိာ်မုဒ်ခိဒ်နာ်တဖၣ် ဒီး ကညီကမျါကိးဒ်နီၢ်ဂၤ ဖဲးလၢ အဂဲၤလိာ်ဖိဒ်လိာ်ဆူဆိဒ်ထွဲ သကိးဝဲကရုတဖုအံၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအယံန့ၣ်လီၤ. သုတၢ်ဆိဒ်ထွဲ, တၢ်မၤ သကိး တၢ်ဒီး တၢ်အိဒ်ဆၢထၢၣ်လၢကညီတဝါအဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ပာ်ပနီၣ်ဒီးဟ်လၢဟ်ကပီၤသုလၢ အုဒ်ခုဒ်အိဒ် ခံဒ်နံဒ် တဘျုး တၢ်အိဒ်ဖိဒ်ခံဒ် အဝီတဆံအံၤကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိဒ်ဖိဒ်ခံဒ်တဘျုးအံၤ ဒ်ကီၢ်စဲဒ်ဝဲ တဘျုးဘၣ်တဘျုးစုာ်စုာ်အသိး တၢ်နာ်အိဒ်လၢ အကဟ်ဖျါဝဲ တၢ်ဂုၢ်အါမံၤ အါကလုာ် လၢအဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢ ခံနံဒ်အတီၢ်ပုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယံ တၢ်ပာ်ဖျါတဘျုးအံၤအ ပူၤန့ၣ် ကဟ်က့ၤဝဲထဲ အုဒ်ခုဒ်အိဒ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလိာ်အနံဒ်ခံဆံအတီၢ်ပုၤတၢ်ဂုၢ်တနီၤဒီး တၢ်ပာ်ဖျါထီဒ်က့ၤ တၢ်ဆၢ တဲာ်လၢ တၢ်မၤအီၤဖဲ ခံနံဒ်တဘျုးတၢ်အိဒ်ဖိဒ် (9th BGM) ခွဲဝီတဝီတဖၣ်, တၢ်မၤအီၤန့ၢ်ထဲလဲာ် ဒီးတၢ်မၤ အီၤ တန့ၢ် ဒ်ဘၣ် န့ၣ်လၢ တၢ်ဂုၢ်မနုၤတဖၣ်အ ယိလဲာ်န့ၣ်လီၤ.

၂. 2017-2018 AKO National EC committee

ခိဒ်နာ်ဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်လၢ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ နံဒ်အဂီၢ် စရိန့ၣ်ကွၢ်ဘၣ်အီၤလၢလံာ်ဘျုးစဲပူၤတက့ၢ်.

တၢ်တကျိာ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ AKO တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတနီၤလၢအုဒ်ခုဒ်ခံဆံအတီၢ်ပုၤ

၃. တၢ်အိဒ်ဆၢထၢၣ်လၢပုၤကလုာ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ဂီၢ်

ဒ်တၢ်ပညိဒ်ဒီးတၢ်ကွၢ်စိအိဒ်ဝဲအသိး AKO တလဲၤကဒ်ကဒါဒီးသုဒ်ဟးဂီၤသးဟးဂီၤဝံၤ ယုာ်ဖျါကျိာ်ကွၢ် ပုၤကလုာ် အတၢ်ဖဲး တၢ်မၤနီတဘျုးဘၣ်. မ့ၢ်မ့ၢ်တခါ အိဒ်ဆၢထၢၣ်ဝဲဂၢ်ဂၢ်ကျါကျါ, ယုကျဲ, ဆိဒ်ထွဲ ဒီးဂဲၤလိာ်ယုာ်သကိး ကီၢ်ပူၤ ကီၢ်ချါကညီကရုတဖၣ်လၢအအိဒ်ဒီး ထံဂျါကီၢ်သဲးအတၢ်ပညိဒ်ဖိတၢ် လၢကညီကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၄. ကျိာ်စုတၢ်ဆိဒ်ထွဲမၤစၢၤလၢပုၤစံာ်မုာ်ဟးဖျိးတဖၣ်အဂီၢ်

ပမ့ၢ်ကွၢ်က့ၤ တၢ်လိာ် တဖၣ်လၢပပုၤကလုာ်လၢအအိဒ်တၢ်လၢ ကီၢ်ပူၤ ဒီးကီၢ်ဆၢတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ခိဖျိ ဖျါဒါပယီၤ ဂုၢ်ကျဲးစးကုာ်အါကုာ်သီ မၤဟးဂီၤအီၤဒီးသးသမူ တၢ်အုဒ်ကီၤသးတအိဒ်ဘၣ် အယံ အိဒ်မူဘၣ်ဝဲအဂီၢ် ဘၣ်စံာ်ပူၤ

ဖျားအ သးဆူ တာ်လီ်လၢ အအိၣ်ဒီးတာ်ဘၣ်တာ်ဘၢအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနီၤန့ၣ်ကဒုအိၣ်ဝဲလၢ ကီၢ်က့ၣ် တဲၣ် ကညီ ဘၣ်ကီ ဘၣ်ခဲဒဲကဝီၤပူၤအိၣ်အသိး တနီၤအိၣ်တ့ၢ်လၢ ပှၢ်လၢ်ကျါဒ်ပှၢ်စံးဖျိးဖိ အသိးန့ၣ်လီၤ. ပှၢ်လၢ အအိၣ်လၢဒဲကဝီၤပူၤတဖၣ် မှၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တာ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ ကအိၣ်မူအိၣ်ဘၣ်ဝဲအဂီၢ် ဒ်အကြါးအဘၣ်ဝဲ အသိး သန့က့မမှၢ် ပှၢ်လၢစံးမ့ၢ်ပှၢ်လၢပှၢ်လၢကျါတဖၣ်အဂီၢ်တခီ တၢ်မၤစၢၤဆိၣ်ထွဲတဖၣ် တအိၣ်လီၤတၢ်လီၤ မံဘၣ်. လီၤဆိၣ်တၢ် တဘျီလၢ်လၢ်ဖဲ န့ၣ်ဒါမၤဝဲတၢ်ထီၣ်ဒုးဝဲ ကညီလီၢ်ကဝီၤတဖၣ်ကတီၢ် ကမျၢ် တဖၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ် ဝဲတၢ်ကီတၢ်ခဲဒဲနးမးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးတဘျီလၢ်လၢ် ဒ်တၢ်လိၣ်အဖီခိၣ်, AKO ဂုၢ်ကျဲးစး ကရူကရိဝဲဒၣ် ကညီဖိတဖၣ် ဝံၤ ဆုၢ်ဝဲဒၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်ကိးကတီၢ်ဒီးအယံ, တၢ်ဆိၣ်ထွဲတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ် ဟံပနီၣ် အီၤလၢ ကညီဖိတဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ.

ခ. တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ယူတၢ်ဖိးလၢကညီကလုာ်တဝၢပူၤ

AKO န့ၣ်လၢတၢ်ယူတၢ်ဖိးမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါဒီးနီၣ်ဝံၤခံးဒိၣ်တခါလၢ ကဆုၢ်ပှၢ်ဆူကလုာ် တၢ်မၤန့ၢ် ဖိတၢ် အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဒ်တၢ်နၢ်အိၣ်ဝဲအသိး ဂုၢ်ကျဲးစးဖိၣ်လိာ်စုဒီး ကရၢမိၢ်ပှၢ်ဒီး ကညီကရၢအဂုၤအဂၤတဖၣ်ဝံၤ မၤဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအါမံၤအကျါ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ ကညီကလုာ်တၢ်ယူတၢ်ဖိး တၢ်ထံၣ်ကူၣ်လိာ်သကိး အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တခါ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤ မ့ၢ်ဝဲတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒီး ပျဲၤစီၢ်ဖးဒိၣ်တခါလၢ ကညီဖိလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ် ကထံၣ် ဖျိၣ် လိာ်သး ဒီး ဂဲၤစံးကတိၤသကိးတၢ်လၢ ပှၢ်ကလုာ်တၢ်ယူတၢ်ဖိး ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် အဂ့ၢ်အခါးတဖၣ် ဒီး, တၢ်စးထီၣ်အီၤလၢ ၁၉၉၉ နံၣ်တုၤလီၤလၢ ၂၀၁၅ နံၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ကကဲထီၣ် လိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် AKO တခီ လၢပှၢ်ကညီဂံၢ်ဘါဖိခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကျိၣ်စ့တၢ်လိၣ်အဖီခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤဝဲ ဒ် တၢ်ဟံလီၤတယာ်န့ၢ်ဝဲအသိး ကိးနံၣ်ဒဲး တုၤ၂၀၁၅ နံၣ်လီၤ. သန့က့ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ ခိၣ်နၢ် လၢထီၣ်က့ၤ ဝဲ ၂၀၁၂ နံၣ်ဝံၤ အလီၢ်ခံတဖၣ် ဒီဖျိကီၢ်ပယီၤထံၣ်ဂျၢ်ကီၢ်သး အတၢ်ဆိတလဲသးအဖီခိၣ် အတၢ်သ့ၣ်စဲသးစဲ ဆံးလီၤစ့ၤလီၤဝဲ လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤအဖီခိၣ်ဒီး တဟံန့ၢ်ဝဲတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲ မူဒါလၢဘၣ်အယံ စးထီၣ်လၢ ၂၀၁၆ နံၣ်တုၤခဲအံၤ တၢ်တမၤဘၣ်အီၤနီတဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဂ. တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤကညီကလုာ်တၢ်ဂဲၤလိာ်တၢ်မၤစၢၤ (Karen Supporting Program)

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤ AKO တီခိၣ်ရိၣ်မဲဝဲ ဒ်အကီၢ်ဝဲဒၣ်ဝဲအတၢ်အိၣ်သးအဖီခိၣ် ကရူကရိထၢဖျိၣ်ဝဲတၢ်မၤစၢၤ ဒီးဆုၢ်ဝဲကိးနံၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ. သန့က့ စးထီၣ်လၢ ၂၀၁၂ နံၣ် ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ ဆဲးလီၤပတြိာ်တၢ်ပတုာ်တၢ်ခး ဒီးသ့စ့ၣ်ပဒိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ ကညီဖိတဖၣ် အသ့ၣ်ကဒဲးသးကဒါအိၣ်ထီၣ်ဝဲအယံ တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တခါအံၤ အသဟီၣ်လီၤစၢ်ကွဲာ်ဝဲဒိၣ်ဒိၣ်အါအါန့ၣ်လီၤ. သန့က့ ကီၢ်ဝဲဒၣ်စ့ၤဘၣ် ဒ်တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ အိၣ်တ့ၢ်ဝဲအသိး ဆဲးမၤဝဲတုၤကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ကီၢ်ဝဲဒၣ်ခၢၣ်စးလၢအဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအီၤ ကတီၢ်သ့ၣ်ဟံသး ဒီး ဂဲၤစံးကတိၤသကိး ဒီးမၤမူမၤဂဲၤထီၣ်ကွၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တခါအံၤပဘၣ်မၤအီၤ သ့သ့ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

၄. တၢ်မၤဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ် ဒီးပၤယာ်က့ၤကညီထူသန့လုာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ

ဒ်ပမှၢ်ပှၢ်တကလုာ်လၢအဟဲအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ထံဒိၣ်ကီၢ်လဲာ်တဘျီအံၤအပူၤအယံ, တၢ်လၢအကါဒိၣ်အကျါ တခါန့ၣ် မှၢ်ပတၢ်ဂဲၤလိာ်မၤသ့ၣ်ညါသးဒီးထံဖိကီၢ်ဖိဒီးပဒိၣ်ဝဲအံၤလၢ အကသ့ၣ်ညါဝဲလၢ ပမှၢ်ကညီတကလုာ် ဒီး ကညီစံး တၢ်န့ၣ်မှၢ်မတၢ်တဖၣ်လဲၣ် န့ၣ်လီၤ. ကျဲလၢပှၢ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်ပှၢ်သ့ အါဘိအကျါ တၢ်ဟံဖျါထီၣ် ကညီ ထူသန့လုာ် လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢန့ၣ်မှၢ်ဝဲ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဖးဒိၣ်တခါလၢ ထံဖိကီၢ်ဖိ ဒီးပဒိၣ်တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါ အါထီၣ်ပှၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ် န့ၣ် အယံ ကိးနံၣ်ဒဲး AKO ဂုၢ်ကျဲးစးတီခိၣ်ရိၣ်မဲဒီးဖိၣ်လိာ်စုဒီးကညီတဝၢဖိတဖၣ်ဝံၤ, မၤလၢကပီၤသကိး ဝဲ ကညီနံၣ်ထီၣ်သီ, ကညီလၢခူးကံာ်စု ဒီး မၤဖျါထီၣ် ကညီတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ တၢ်ဂဲၤ ကလံၣ် တဖၣ် လၢမူး တဖၣ် အံၤအိၣ်ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီ ထံကီၢ်တဘျီအံၤမှၢ်ကီၢ်လၢအဆိၣ်ထွဲဝဲ တၢ်ဆဲး တၢ်လၢ အါကလုာ် အယံ တဘျီလၢ်လၢ်ဖဲ ပဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ကွဲာ်ပှၢ်လၢကလဲၤဟံဖျါထီၣ် ကညီတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ တၢ်ဂဲၤ

ကလံာ်ကတီၢ် န် လီၢ်ကဝီၤဒၣ်ဝဲအသိးတၢ်မၤဝဲအီၤ န့ၣ်လီၤ. အအံၤန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ကျဲၤတဘီၤလၢ ပမၤဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ် ပထူ သန့ တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ နိးပၤယၢ်ကၤယၢ်က့ၤအီၤသုတလီၤမၤသဒၣ်ကွံာ်ပုၤတဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၅. တၢ်ပၤယၢ်နိးမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်က့ၤကညီလံာ်လံာ်

ဖဲပတုၤအိၣ်ကီၢ်တဘ့ၣ်အံၤဝဲအလီၢ်ခံ ပဖိပလံၤတဖၣ် ကိးနံၤဒဲး ဘၣ်မၤလိဝဲအဲကလံးကျိၣ်အယိ ခါလၢကဟဲန့ၣ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အိၣ်လၢ ပဖိပလံၤတဖၣ် တဲက့ၤဖးက့ၤကညီကျိၣ်တဘၣ်လၢဘၣ်ယိ AKO ခိၣ်နၢ်တဖၣ်တၢ်ပိၣ်တဲသ ကိးလိာ်သးလၢ အလီၢ်ကဝီၤဒၣ်ဝဲစ့ၢ်စ့ၢ်အပူၤဝဲ န့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲ ကညီကျိၣ်တၢ်မၤလိ တဖၣ်လၢ ဖိလံၤတဖၣ် ကမၤ လိသ့ထီၣ်က့ၤအကျိၣ် နိးသ့ဖးက့ၤအလံာ်အလံာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်နၢ်တဖၣ်အတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါအယိ ကီၢ်စဲၣ် ကိးဘၣ် စ့ၢ်စ့ၢ်အပူၤ ကညီကျိၣ်တၢ်မၤလိကိးအိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤတနီၤလဲၤဝဲဒ် ဘၣ်ဘါကရူၢ်တဖၣ်အတၢ် ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤအိၣ်ဝဲအသိး တနီၤန့ၣ်လဲၤဝဲဒ် AKO အတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအသိးန့ၣ်လီၤ. လီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢ Victoria ကီၢ်စဲၣ် န့ၣ် ခိဖျိခိၣ်နၢ်တဖၣ် အတၢ် ဂဲၤလိာ် ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါအယိ ကညီကျိၣ်တၢ်မၤလိန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤလၢ ကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်ဝဲ ကတီၢ်အံၤ ကညီ တၢ်မၤလိကိးအိၣ်တုၤလၢ (၁၂) တီၤလံာ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယိ ကညီကိၣ်သရဲၣ်လၢ အသိၣ်လိတၢ် တဖၣ်စ့ၢ်ကိး ကီၢ်စဲၣ် ပဒိၣ် ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤဒီးဟ့ၣ်ဝဲအဘူးအလဲန့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢလၢ ကီၢ်စဲၣ်အဂ့ၤအဂၤတဖၣ် ကဟံၣ်န့ၣ် တၢ်အဒိလၢ Victoria AKO ဝဲၤ ဂ့ၢ်ကျဲးဝဲးမၤအီၤလၢအကီၢ်စဲၣ်ဒၣ်ဝဲအပူၤန့ၣ်လီၤ.

၆. တၢ်မၤဖျါမၤလၢကပီၤ ကညီတၢ်စံၣ်စိၤနံၤဒိၣ်နံၤထီၣ်တဖၣ်

ဒ်သိးကလုာ်ဂၤတဖၣ်ကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ကညီဖိတဖၣ်ဒီး ဖိလံၤတဖၣ်ကသ့ၣ်ညါက့ၤဝဲဒ်အပူၤကလုာ်အတၢ်စံၣ် စိၤ, တၢ်လဲၤခိဖျါကသ့ၣ် ကီၢ်စဲၣ်ဘၣ်ထွဲတဖၣ် မၤလၢကပီၤ နိးမၤဖျါထီၣ်က့ၤဝဲ ကညီနံၤဒိၣ်နံၤထီၣ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ဝဲ- ကညီ ဒိကလုာ်စၢ်ဖိၣ်ကရၢမုၢ်နံၤ, ကညီဒိကလုာ်မုၢ်နံၤ, ကညီတၢ်ပၤဆါမုၢ်နံၤ, ကညီသးစၢ်ကရၢမုၢ်နံၤ, ကညီ ပိာ်မုၢ် ကရၢမုၢ်နံၤ, ကညီတၢ်ထူၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ်မုၢ်နံၤ ဒီး ကညီနံၤဒိၣ်နံၤထီၣ်အဂၤတဖၣ်ကိးနံၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ.

၇. တၢ်တဲးခဲးန့ၢ်တၢ်လၢကညီဖိအဂီၢ်

ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်တဲးခဲးန့ၢ်တၢ်လၢကညီဖိအဂီၢ်န့ၣ် AKO မၤဝဲအိၣ်အါပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤ ပုၤတဝၢပူၤပတီၢ်, ကီၢ်ဒိ တဘ့ၣ်ညါပတီၢ် ဒီး ထံဂ့ၤကီၢ်ဂၤပတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၈. လီၢ်ကဝီၤပုၤတဝၢပူၤပတီၢ်

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတပတီၢ်အံၤ ညီန့ၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ပုၤတဝၢခိၣ်နၢ်တဖၣ် ထံၣ်လိာ်သကိးဒီး လီၢ်ကဝီၤကရၢ ဘၣ်ထွဲ တဖၣ် ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ဂဲၤစံးကတီၢ်အီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ, တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ပုၤတဝၢဖိအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်, တၢ်တၢ် တၢ်ဒီးအီၤလၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဖဲ ဟဲသ့ၣ်လီၤသးဖဲကီၢ်တဘ့ၣ်အံၤပူၤကတီၢ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တၢ်ဖံး တၢ်မၤ, ဝံစိာ်တီဆုၤ ဒီး ကျိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ- ကညီဖိတဖၣ်အါဒၣ်တက့ၢ် တမၤလိ ဘၣ်တၢ်ဘၣ်အယိ တသ့ကတီၢ်အဲကလံးကျိၣ်ဘၣ်အယိ ဖဲအဝဲသ့ၣ် လဲၤတၢ်သ့ၣ်နံၤဖးသိကတီၢ် (Appointment) တၢ်ကကျဲၤန့ၣ်ပုၤကျိၣ်ထံတၢ်လၢ ကညီဖိတဖၣ်အဂီၢ်, တကတီၢ်ယိတၢ်ကမၤအါထီၣ်န့ၣ် ကညီပုၤကျိၣ်ထံတၢ်လၢ ကညီ တဝၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၉. ကီၢ်ဒိတဘ့ၣ်ညါပတီၢ်

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတခါအံၤ ကီၢ်စဲၣ်ခဲလၢာ်ဟံၣ်ဖိၣ်သးဒီးမၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ- AKO ထူးဖျါထီၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ် သးလၢ အဘၣ်ထွဲဒီး တကီၢ်ခါတၢ်ကဲထီၣ်သးလၢကီၢ်ပယီၤပူၤဒီးကညီကီၢ်အပူၤ, တၢ်လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး အိၣ်ကြွလ ယါပဒိၣ်ဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်ဝဲၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကီၢ်ပယီၤအတၢ်အိၣ်သးတၢ်နီၢ် ဒီးတၢ်မၤထီၣ်ဒါပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်လၢ အကဲ ထီၣ်သးလၢ ကညီလီၢ်ကဝီၤပူၤတဖၣ် ဒီးဒ်သိးကီၢ်ပဒိၣ်ကဆဲးမၤစၢၤအါထီၣ်ဝဲ ပုၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲလၢထံဆါ ကီၢ်ဆါ အဂီၢ်, တၢ်လဲၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်သးလၢ ပယီၤပဒိၣ်အမိာ်သီဝဲဒၣ်ဒီးမဲာ်ညါ ဒီး တၢ်ကွဲးလံာ်တၢ်သးကညီဆူ ကျိၣ်တဲာ်ပဒိၣ်

ဒီး ကိုဉ် တဲာ်စီပုၤအအိၣ် န်သိးကကွၢ်ထွဲတူၢ်လိာ် ဒီးမၤစၢၤဘၣ် ကညီဘၣ်ကီဘၣ်ခဲတဖၣ်. ဟံးဖိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤ ကလုာ်န့ၣ်တဖၣ်ဝံၤ ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ချုးဆၢချုးကတီၢ်တဖၣ်ဆူပဒိၣ်အအိၣ် ဒီးဆိၣ်တရူထီၣ်ပဒိၣ်လၢ ကမၤအါထီၣ်တၢ်ဆိသနံး ဒီးတၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝိဆူကီၢ်ပယီၤပဒိၣ် လၢတၢ်ဆိတလဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဂ. ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘ့ၣ်ပတီၢ်

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတကတီၢ်အံၤ AKO မၤသကိးဖိၣ်လိာ်စုဒီးကညီကရၢအါဖုလၢ အရၢလီၤသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘ့ၣ် ညါ အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ- ထူးထီၣ်တၢ်ဟံးဖျါဒီးတၢ်ဟံးသးတဖၣ် လၢအဘၣ်ထွဲဒီး ကီၢ်ပယီၤထံၣ်ကီၢ်ဂ့ၢ်အတၢ်လဲၤသရံး သးအဖီခိၣ် ဒီး တၢ်မၤထီၣ်ဒါပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ် လၢအကဲထီၣ်အသးလၢ ကညီကီၢ်ပူၤဒီး ကလုာ်န့ၣ်အဂၤတဖၣ် အလီၢ် ကဝီၤပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီၤ တၢ်ကွဲးလံာ်ကွဲးလဲာ်ဆူ ဘီၣ်မၤစၢၤဖိၣ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်အအိၣ် လၢ တၢ်က ဟံးဂ့ၢ်ဝိ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ခိၣ်ဖျါ အတၢ်မၤကဘၣ်ကွီၢ်မ့ၣ်လၢ တၢ်ဒူးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်သဘံၣ်သဘုၣ်အလီၢ်ကဝီၤပူၤ, တၢ်မၤ တရီၢ်တပါဒီး တၢ်မၤဟးဂုၤဟးဂီၤလီၢ်ကဝီၤကမျၢၢ်အလီၢ်အိၣ်လီၢ်ဆိးဒီးတၢ်မၤအိၣ်မၤအိၣ်အလီၢ် ယုာ်ဒီး တၢ်မၤ တရီၢ် တပါမိၣ်မ့ၣ်ပိာ်မၤတဖၣ် န်ဒူးယၢ်စုကဝဲၤတခါအသိးန့ၣ်လီၤ. အဒိ- ဖိၣ်လိာ်စုဒီးကညီကရၢလၢ ဟီၣ်ခိၣ် ဒီးဘ့ၣ်ညါ အပူၤဝံၤဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဟံးသးဆူဟီၣ်ခိၣ်ဘီၣ်မၤအအိၣ်လၢ တၢ်ကဟံးဂ့ၢ်ဝိပယီၤပဒိၣ်လၢ ICC အဂ့ၢ် တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤ ၈ ၂၀၁၄ နံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ AKO ဖိၣ်လိာ်စုဒီး IKO (International Karen Organisation) ဝံၤ တၢ်မၤယုာ်မၤသကိးဒီးထံၣ်ကီၢ်အဂၤကညီကရၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ- ၈ ၂၀၁၈ နံၣ်လါမုၤဒီးလါယုၤ ပူၤကတီၢ် ပယီၤ သူးလဲၤကဟံးဝဲ (NCA) တၢ်အၢၣ်လီၤအယီၤ တၢ်ဒူးတၢ်ယၢ်ကဲထီၣ်က့ၤဝဲဝဲ သူးက့ နီၢ်ဂံၢ် (၅) အပူၤက တီၢ် ပဖိၣ် လိာ်စုဒီး ကညီကရၢလၢကီၢ်အါဘ့ၣ်အပူၤဝံၤလဲၤဟံးဖျါထီၣ်သးလၢ ပယီၤပဒိၣ် အမိၢ်သီဝဲဒၤဒီးအဲၣ်ညါ လၢတဂၤလၢအထံၣ်ကီၢ်ဒ်ဝဲစုာ်စုာ်န့ၣ် လီၤ.

ဂ. တၢ်ကရူကရီဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ်

လၢလီၢ်ပဝီၤပုၤတဝၢ တၢ်ဖံးသကိးမၤသကိး ဒီးပုၤတဝၢတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အဂီၢ် တၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိး န့ၣ်မ့ၢ် မးတၢ် အကါဒိၣ်လၢတၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်န့ၣ်လိာ်သးဒီးတၢ်ယုၤတၢ်ဖိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ န်ပလီၢ်ကဝီၤ ဒ်ဝဲအသိး ပအိၣ်ဒီးကမံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်, ကမျၢၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် ဝံၤတၢ်ပိၣ်တဲာ်သကိး ပုၤတဝၢအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ ဒီး ယုၤသကိးကျဲလၢ တၢ်ကမၤဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ပုၤတဝၢန့ၣ်လီၤ. န်န့ၣ်အသိး န်လီၢ်ကဝီၤဒ်ဝဲအပူၤ တၢ်မၤဝဲတၢ်ယု ထၢ ထီၣ်က့ၤခိၣ်န့ၣ်တီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်တဖၣ်န် တၢ်ဟံးပနီၣ်ယၢ်အိၣ်အိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီၤ လၢကီၢ်ဒီးတဘ့ၣ်အပတီၢ် အဖီခိၣ် တၢ်မၤဝဲ ခံၣ်နံၣ်တဘျီတၢ်အိၣ်ဖိၣ် ဒီးတၢ်ယုထၢထီၣ်က့ၤခိၣ်န့ၣ်သီ န်ဆၢကတီၢ်တုၤအိၣ်ဝဲကတီၢ် ဒီး တ ဘျီ အံၤ ပုၤထီၣ်လံ အဝီတဆံလံန့ၣ်လီၤ.

၉. သးစၢ်ဝဲကျါသနၢ်ဒီးပိာ်မ့ၣ်ဝဲကျါသနၢ်

ကရၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤခဲလၢာ်အပူၤ ပုၤလၢအဂီၢ်အဘါဆူၣ်ဒီးဆိၣ်ထွဲတၢ်အဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်စၢ်သးဘီၣ်တဖၣ်ဒီး ပိာ်မ့ၣ်ပိာ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ပုၤတဝၢ အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ် ဝဲကျါခဲခါအံၤ ဟံးမုၤဒါ ဟံးယုာ် မၤသကိး ဝဲဒိၣ်ဒိၣ်အါအါန့ၣ်လီၤ. သးစၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲပုၤတဖၣ်လၢ ကဘၣ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤ မုၤဒါလၢခါဆူ ညါအဂီၢ် အယီၤ အကါဒိၣ်မးလၢ တၢ်က ဒူးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ သးစၢ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န်န့ၣ်အသိး ပိာ်မ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး န် အမ့ၢ် ပုၤလၢအကါဒိၣ်လၢပုၤတဝၢအဂီၢ်အယီၤ တၢ်မုၢ်လၢအိၣ်ဝဲဖးဒိၣ်လၢ တၢ်ကန့ၣ်လီၤဟံးဟါထီၣ်တၢ်တီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲ အလီၢ် အလၢ တဖၣ်လၢပုၤတဝၢပူၤန့ၣ်လီၤ.

က. တၢ်လုာ်ဒိၣ်ထီၣ်သးစၢ်ခၢ်န့ၣ်

န်သိးတစီၤလဲၤတစီၤဟဲ စၢၤသ့ၣ်သီခိၣ်န့ၣ်အဆၢသုတထီးတဲာ်တဂ့ၢ်အဂီၢ် လၢကီၢ်ဒီးတဘ့ၣ်ညါပတီၢ် AKO မၤဝဲ သးစၢ်ဝဲမနၢ် (National Youth Seminar)န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်လၢ ကီၢ်ဝဲတဘ့ၣ်စုာ်စုာ်ပူၤတခီ န်အတၢ်အိၣ်သး အသိး

တၢ်မၤအီၤ တၢ်န့ၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိၤအပူၤ တၢ်သိၣ်လိၤ ကညီတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤ, ကညီထူၤသန့တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, တၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိၣ်မဲၤအဂ့ၢ် ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်လၢ အဘၣ်ထွဲဒီးကီၢ်အိၣ်ထွဲယါ တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခ. ပိၣ်မုၢ်စဲမနၢ်

ဒ်သးစၢ်စဲမနၢ်တၢ်မၤအီၤအိၣ်အသိး ဝဲ AKO ခံန့ၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်ဖိၣ် (AKO National 7th BGM, 2012) နွံဝီ တဝီ ကတီၢ် တၢ်ဆၢတဲၤအိၣ်လၢ ပိၣ်မုၢ်စဲၤကျိၤစ့ၢ်ကီၢ် ကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ မိၣ်မုၢ်စဲမနၢ်န့ၣ်လီၤ. သန့က့ၢ် ဒီဖျိ ခိၣ်ယၢၤ တၢ်အိၣ်ဝးတရံးသးအတၢ်ဆိၣ်သနံးဖိခိၣ် ကီၢ်ဒိတဘျီပတီၢ်တၢ်မၤအီၤတန့ၢ်ဒ်ဘၣ်သန့က့ၢ် NSW AKO တီခိၣ်ရိၣ်မဲ ဖိၣ်လိၣ်စုဒီးကီၢ်စဲၣ်လၢအဘူးတဖၣ်ဝဲၤမၤဝဲတၢ် စဲမနၢ်တၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မုၢ်စဲၣ်တဘျီစ့ၢ်စ့ၢ်အပူၤဒု တၢ်မၤအီၤ ဒ်တၢ်အိၣ်သးဟ့ၣ်သါအီၤအသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်အလီၢ်အိၣ်လၢ ခၢၣ်စးလၢအဟဲတဖၣ်ကယုသကိး ကျဲဒီး မၤလိၣ်ထီၣ် ဖးထီၣ် က့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤတခါအံၤအသူးအသၢ် လၢခါလၢကဟဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဝ. တၢ်မၤဖျါထီၣ်ဝဲ AKO ခံန့ၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်ဖိၣ် (AKO National 9th BGM, 2011) နွံဝီ တဝီအတၢ်ဆၢတဲၤတဖၣ်

ဒ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်မၤကျိၤကျဲအသိး ခံန့ၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ် AKO တၢ်အိၣ်ဖိၣ် တဘျီလၢလၢ တၢ်မၤဝဲ တၢ်ဆၢတဲၤဒီး ဟံၤဖျါ ထီၣ် အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၤ သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢတဲၤတဖၣ်တခါမ့ၢ်ဝဲ ခါလၢကဟဲခံန့ၣ်အတီၢ်ပူၤ ပကမၤ တၢ်မနုၤ တဖၣ်လဲၣ်, ဒီး တၢ်ဟံၤသးတခါမ့ၢ်တကီၢ်ခါတၢ်အိၣ်သးလၢအကဲထီၣ်လၢ ကီၢ်ပူၤကီၢ်ချါ အဖိခိၣ် AKO အိၣ်ဆၢ ထၢၣ်ဒ်လဲၣ် အဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၤသးတခါမ့ၢ်အိၣ်ဒ်ပကဘၣ်လူၤပိၣ်မၤထွဲဝဲအီၤ ဧီၤလီၤ. သန့က့ၢ် မ့ၢ်တၢ်ဆၢတဲၤ တခါ အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်ယုကျဲဒီးမၤဖျါထီၣ်အသူးအသၢ်အယိၣ် အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကကွၢ်ကွၢ်အီၤလၢ ပမၤ န့ၣ်ပွဲၤခါ, ပမၤတထီၣ်ဘး ဘၣ်ပွဲၤခါန့ၣ်လီၤ.

က. တၢ်ယုကျဲလၢ တၢ်ကကွဲမုၢ်ဖိၣ်လိၣ်က့ၢ်စ့ၢ်: TAS ဒီး NT Chapters

တၢ်ဟံၤလီၤတၢ်ဆၢတဲၤလၢ တၢ်ကထုးကွံာ် ဝဲၤကျိၤအတၢ်ဆဲးကျိးခံခါအံၤလၢ AKO Letterhead အလီၤ သန့က့ၢ်, ပထံၣ်န့ၢ်လၢ တၢ်မၤအီၤတထီၣ်ဘးလၢဒ်ဘၣ်. လၢ တၢ်ထုးဘူးက့ၢ် Chapters ခံခါအံၤအဂီၢ် တၢ်ကကွဲမုၢ်အဝဲသ့ၣ် ဆူ ACT ဖျါၣ်ယၢၤတၢ်ပြုၤ ဝဲၤ National ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်ကလဲၤထံၣ်လိၣ်သကိးဒီးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဆၢတၢ်မၤ အီၤတန့ၢ်ဘၣ်. ဒ်န့ၣ်အသိး National Youth Leader ကလဲၤအိၣ်သကိးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဆၢ တၢ်န့ၢ်ပၢၢ်လၢ တၢ် မၤအီၤတန့ၢ်ဘၣ်. တကတီၢ်ယီ တၢ်ကကွဲမုၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢ National Youth Seminar, Jan ၂၀၁၇ သန့ က့တၢ်မၤအီၤတန့ၢ်ဘၣ်.

ခ. တၢ်ကမၤသၢလၢတဘျီ National EC တၢ်အိၣ်သကိးခိၣ်ဖျိ လီၤတဲၤစိ, ooVoo

ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆၢတဲၤတခါအံၤတၢ်မၤအီၤတန့ၢ်နီတဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ် အလီၢ်အိၣ်သပွၢ်လၢ တၢ်ကယု ကျဲ ဒီး ဟံၤဂ့ၢ်ဝီလီၤတံာ်လၢတၢ်ကမၤဖျါထီၣ်အမိၢ်လံၤမိၢ်ပၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဂ. တၢ်မၤသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တကီၢ်ခါထံၣ်ရၢၢ်ကီၢ်သးအတၢ်အိၣ်သးဆူပူၤတဝါကီၢ်စဲၣ်တဖၣ်အပူၤ

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤ တၢ်န့ၢ်ပၢၢ်အိၣ်လၢ တၢ်မၤအီၤန့ၣ်လီၤ. သန့က့ၢ် ဒ်ကီၢ်စဲၣ်ဒီးလီၢ်ကဝီၤတဖၣ်အတၢ်အိၣ်သး လီၤဆီလိၣ်သးအဖိခိၣ်တၢ်မၤအီၤ တဒ်သိးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မၤသးန့ၢ်ထဲလဲၣ်တခါ ကအိၣ်ဝဲဒ်လၢ Chapters တဖၣ် အတၢ် ဟံၤဖျါ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဃ. တၢ်ကမၤကီၢ်ဒိတဘျီခံန့ၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်ပိၣ်မုၢ်စဲမနၢ်

တၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤ လၢကီၢ်စဲၣ်ဒ်ဝဲ အပတီၢ် တၢ်မၤအီၤန့ၢ် ဒ်အကြၢၤအဘၣ်သန့က့ၢ် လၢကီၢ်ဒိတဘျီညါ ပတီၢ်လၢ (၂၀၁၇-၂၀၁၈) နံၣ်ပူၤ တၢ်မၤအီၤန့ၢ်တန့ၢ် ပတထံၣ်န့ၢ်တၢ်ဟံၤဖျါဒီးဘၣ်.

င. တာ်ကထူးလီၤကွံာ် AKO Website လီၤလံၤဝံၤ တာ်ကဒူးအိၣ်ထီၣ်က့ၤအသီတခါ

AKO Website အလီၤလံၤတခါန့ၣ် တာ်ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါအီၤလၢသရၣ် William အစုပူၤလၢ ကထူးလီၤကွံာ်ဝဲသန့က့ တာ်ဟံထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ် အီၤန့ၣ် တန့ၣ်တခါ တာ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတာ်ဟံဖျါဒီးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ် လၢတာ်ကဒူးအိၣ်ထီၣ်က့ၤ AKO Website အသီ ဒီးတာ်ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ် ဒါလၢ စီၤန့ၣ်နီၣ်စီ (Qld) တခါန့ၣ် ပထံၣ်န့ၣ်ဘၣ်လၢ အကဲထီၣ် လိၣ်ထီၣ် ဝဲန့ၣ်လီၤ. သန့က့ ကီၢ်စဲၣ် ဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် အတာ်ဟံဃုာ်ဆိၣ်ထွဲ ဒီး မၤဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်အီၤအဂံၢ်စ့ၤဒီးဝဲအယံ သးအိၣ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ် ဘါ ခၢၣ်စးတဖၣ်လၢ ကဟံ ဃုာ်မၤသကိးအီၤအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

စ. National Youth Seminar

ဒ်တာ်ဟံပနီၣ်ဒီးတာ်ဆၢတဲာ်အိၣ်တ့ၢ်လံဝဲအသိး ခံန့ၣ်တဘျီသးစါစဲမနာ်အံၤ တာ်မၤဝဲအီၤန့ၣ်ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီအံၤ ဘၣ်တာ်မၤအီၤ လၢ NSW, ဒီး NSW AKO သးစါဝဲၤကျိၤတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲဒီး တူာ်လိာ်ရဲၣ်ကျဲၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဆ. 10th National AKO BGM

ခံန့ၣ်တဘျီတာ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤ တာ်ဆၢတဲာ်အိၣ်လၢတာ်ကမၤအီၤဝဲ Perth WA အသိး, အခဲအံၤ AKO (WA) တီခိၣ်ရိၣ်မဲ ဟံမူဒါဒီး တူာ်လိာ်မုာ်ခၢၣ်စးတဖၣ်ဝဲၤမၤဝဲန့ၣ်လီၤ. စံးဘျူးဘၣ် AKO (WA) ခိၣ်န့ၣ်ပုၤတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲတာ်ဒီး ကရၢဖိ တဖၣ် ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ရှ. တာ်ဆၢတဲာ်လၢ တာ်ကဆုၤ AKO ခၢၣ်စးဆူ KNU ခိကရဲး ၁၆ ဝီတဝီ

တာ်ဆၢတဲာ်တခါအံၤအိၣ်သန့က့ ခိဖျိ KNU ခိကရဲး အတာ်သိၣ်တာ်သီဘၣ်ထွဲ တာ်ကွဲခၢၣ်စးတဖၣ် အတာ်ဆီ တလဲ အိၣ်ဝဲအယံ န့ၣ်ပၢၤလၢ ဒ် AKO ပတီၢ်တာ်တဆုၤထီၣ်အီၤဘၣ်. သန့က့ လၢ IKO အတာ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအဖီခိၣ်အသိး ခၢၣ်စး တဖၣ်လဲၤထီၣ်ဝဲ KNU ခိကရဲးန့ၣ်လီၤ.

၁၁. တာ်တၢ်တာ်တဖၣ်

အ့န့ၣ် ၂၀ အတီၢ်ပူၤ AKO အတာ်လဲၤကျဲအံၤ ဘၣ်ကွဲဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဒၣ်ဒီး တာ်ကီတာ်ခဲ, တာ်တၢ်တာ်တဖၣ်အါမံၤအါ ကလုာ် သန့က့ အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဂၢၢ်ကျဲၤဒီးဝဲလၢ ကညီဖိအခၢၣ်စးတုၤကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တာ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ အိၣ်ကလုာ် ကညီခိၣ် န့ၣ်တဖၣ် အတာ်ဟ့ၣ်လီၤသး, အတာ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲ, တာ်တူာ်ဆါသးလၢ ပုၤကလုာ်တာ်ဖံးတာ်မၤအဂီၢ် ဒီး ကမုၢ်အတာ်ဆီထွဲမၤသကိးတာ် အယံလီၤန့ၣ် ပသမၤအီၤတန့ၣ်ဘၣ်. လၢတာ်န့ၣ်အယံ ပဟံကဖၢလၢပသး လၢ ပတာ်မၤလၢအနီၣ်ခံဆံ တာ်လဲၤကျဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီ AKO အံၤ တာ်သ့ၣ်ညါအီၤဒ် ကညီကရၢလၢ ထံဂ့ၤ ကီၢ်ဂၤ အပူၤ န့ၣ် ဒ်အမ့ၢ်ဝဲ ဝဲတာ်ကရၢကရိတခါန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး KNU ဟံပနီၣ် ဟံဂံၢ်ဟံဘါစ့ၤကိးဝဲန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ကွဲကဒီးလၢအဂၤတကပၤတခါ, အနီၣ်ခံဆံဘျီ ကညီဖိအတာ်ဟဲအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ ထံတဘျီကီၢ်တဘျီ အံၤအပူၤန့ၣ်, တုၤကတီၢ်ခဲအံၤ ပဂံာ်လီၤပသး လၢကျိၤကျဲအါကပၤ တန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ကလုာ်စၢၤသ့ၣ်သီ ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ကဟံသ့ၣ်ဟံသးတာ်ဂ့ၢ်တခါအံၤဒီး ကထဲးဂံၢ်ထဲးဘါဒီး ဟံထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်သကိးမူဒါ တခါအံၤမ့ၢ်န့ၣ်တခါ ပကမၤန့ၣ် အါထီၣ် ခိၣ်န့ၣ်ကျဲသ့ၣ်ကျဲဘၣ် လၢအအိၣ်ဒီးအကံၢ်အစီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

၁၂. တာ်ကတီၢ်ကျိာ်တံာ်

စံးဘျူးဘၣ်ခိၣ်န့ၣ်ခၢၣ်စးတဖၣ်လၢ ဟံန့ၣ်တာ်ဆၢကတီၢ်ဒီး ဖးတာ်ဟံဖျါတဘျီအံၤအယံန့ၣ်လီၤ. မ့တမ့ၢ်တာ်လၢတာ်ပဲၤ ဘၣ်သန့က့ တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤဟံဝဲအါကလုာ်လၢ ပကဆိမိၣ်သကိးဒီးတၢ်ပိၣ်ဝဲသကိးလၢ တာ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီညါအံၤ အပူၤဝဲၤ မၤတာ်ဆၢတဲာ်လၢ အကြၢးအဘၣ်ဒီးပပုၤတဝါအတာ်အိၣ်သးကသ့အဂီၢ်မ့ၢ် တာ်မ့ၢ်လၢဖးဒိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ. ဒ် န့ၣ် အသိး ပကညီကလုာ်တာ်ဂဲၤလိာ်အံၤတတုၤဒီးဆူ ဖီတၢ်ဒ်ဘၣ်အယံ ပကဟံဆူပသးဒီးကွဲတံၤကွဲသကိးဝဲ, ဖီၣ်လိာ်စုဒီး ကြၢးစးလဲၤသကိးဆူညါ လၢအအိၣ်ဒီးတာ်န့ၣ်တမံၤယီလၢ မ့ၢ်တနံၤပကတုၤဝဲဆူ ကညီဒီးကလုာ် အ တာ်မိၢ်န့ၣ်သးလီ အဖီတၢ် တက့ၢ် န့ၣ်မ့ၢ် တာ်တရူထီၣ်သကိးလိာ်သး လၢတာ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤကတီၢ် န့ၣ်လီၤ.